

**Application for direct access to the GEF trust fund for  
preparation of reports to conventions in the  
biodiversity focal area  
Under the GEF Trust Fund**

*Summary Project Information*

---

***I. Description of project***

*Justification*

*Proposed Activities Component I-V*

***II. Status of earlier assistance received under enabling  
activities***

***III. Activities and Budget:***

***IV. Institutional arrangements for implementation***

***Simplified Procurement Plan***

## Summary Project Information

---

**Country** Belarus

**Project Title** Updating National Biodiversity Strategy and Action Plan in line with CBD COP-10 Strategic Plan, Preparing 5th National Report and Reenforcing Clearing House Mechanism

**Executing Agency(ies)** Center for Biological Resources of National Academy of Sciences

**Objectives** To assist Republic of Belarus in preparing its 5th National Report for CBD and in revising the National Biodiversity Strategy and Action Plan and reenforcing Clearing House Mechanism activities.

Total Project Costs (\$) **388,97**      GEF Grant Amount (\$) **180,000**

**Start Date** October 2011 **Completion Date** March 2014

---

## Justification

---

-Оценка планирования и реализации целей Айки в Национальной Стратегии

-Основные направления по которым будет пересматриваться стратегия в соответствии с целями Айки

**Например: План для усиления устойчивости экосистем и вклад биоразнообразия в снижение выбросов диоксида углерода, включая восстановление, по крайней мере, 15% деградированных экосистем (Целевая задача 16).**

**В контексте Беларуси было бы желательно провести детальное изучение (законодательное, экономическое, социальное, финансовое) для того чтобы проанализировать возможности Беларуси поддержать богатые углеродом экосистемы, такие как торфяники и леса, путем объединения добровольных и обязательных углеродных рынков.**

-Обоснование воссоздания Механизма посредничества (Clearing House Mechanism (CHM))

---

# Justification

## Предлагаемые Активности

### ~~Компонент I. Обзор и оценка (подготовка Стратегии для переработки)~~

1. Критический анализ и обзор актуальных планов и отчетов
2. Определение заинтересованных, консультации и осведомленность.
3. Быстрая оценка причин и последствий потери биоразнообразия.

### **Компонент II. Внедрение Стратегических целей и Целевых задач Айчи в национальные целевые задачи NBSAP Беларуси**

4. Установление национальных целевых задач посредством консультаций.

### **Компонент III. Обновление NBSAP, консультации и утверждение**

5. Разработка мероприятий для выполнения согласованных задач посредством национальных консультаций.
6. Применение NBSAP на местном уровне.
7. Внедрение интересов сохранения биоразнообразия в Стратегии и планы развития секторов.

# Justification

---

## **Компонент IV. Разработка и выполнение планов и соответствующих активностей**

8. Разработка плана развития потенциала для NBSAP.
9. Оценка необходимых технологий.
10. Развитие коммуникации и стратегии расширения для NBSAP.
11. Разработка плана финансирования реализации Стратегии.

## **Компонент V. Основные вопросы, мониторинг, отчетность и обмен**

12. Усиление национальной координационной структуры.
  13. Возобновление действия Механизма посредничества.
  14. Разработка индикаторов и подходов мониторинга.
  15. Пятый национальный отчет.
-

### III. Activities and Budget:

<b>Implementation Period: Start: October 2011; End: Marth 2014</b>						
<b>Components</b>	<b>Activities</b>	<b>Proposed GEF Grant</b>	<b>Co-Financing</b>		<b>Total Financing</b>	<b>GEF Grant as % of Total</b>
			<b>Cash</b>	<b>In-kind</b>		
<b>I. Stocktaking and assessment</b>	<b>1. Rapid stocktaking and review of relevant plans, policies and reports</b>	<b>0</b>	<b>0</b>	<b>0</b>	<b>0</b>	
	<b>2. Identification of stakeholders; consultations and awareness</b>	<b>5</b>	<b>0,15</b>	<b>0</b>	<b>5,15</b>	<b>97,08%</b>
	<b>3. Rapid assessment of the causes and consequences of biodiversity loss highlighting the value of biodiversity and ecosystem services and their contribution to Human well-being</b>	<b>6</b>	<b>0</b>	<b>10</b>	<b>16</b>	<b>37,50%</b>

## **PART III. Simplified Procurement Plan**

<b>List of Planned Contracts</b>	<b>Estimated Cost, USD</b>	<b>Procurement Method</b>	<b>Start Date</b>	<b>Completion Date</b>	<b>Prior/Post re-view by Bank</b>	<b>Remark</b>
<i>Consulting Services (including hiring consultants for workshops and project management)</i>						
Activity 3. Individual consultant - study of impact of current system of agricultural subsidies on the depletion of natural resources.	2000	Outsourcing - consultant	Nov 11	Mar 12		-
Activity 3. Study of impact of peat mining on biodiversity - individual expert or institution	2000	Outsourcing - consultant	Nov 11	Mar 12		-
Activity 3. Preparation of full report on documentation of threats, trends in biodiversity decline, collation and processing of data on threats in Russian and English	2000	Outsourcing - individual consultant	Nov 11	Mar 12		
Activity 2. Consultant on stakeholder identification, consultations and awareness raising	5000	Outsourcing - individual consultant	Nov 11	Mar 12		